

dent to give the information which might have the effect of increasing the expense of the present expedition, and might render subsequent additions to it if necessary. He was happy to believe that in consequence of the generous and liberal spirit which had been shown by the people and Parliament of Canada, the character of the hostile expedition would be that of a friendly procession. (Hear, hear.) He was almost certain that unless at the very last moment, owing to personal or party conflicts in that House, they marred what had been hitherto so successfully begun, they might look almost immediately for a pacific solution of all the difficulties, and that the expedition would be received by the people of the Territory as the restorer of order rather than as threatenings of war, (hear). He thought the House would see that it was not wise to enter into details in reference to this expedition; but he might give the minimum of force to be sent. It was to be composed of one-fourth regulars and three-fourths Canadian volunteers, who were to be considered as regulars, and would be under the command of regular officers commissioned by Her Majesty—the expedition having the prestige and sanction of the Imperial Government, a fact to which he attached much importance. The minimum strength of force would be about 1,000 men, and any addition to that number would altogether depend on circumstances, over which at present they had no control. He hoped the House would be satisfied with the explanation that he had now given. He would prefer, under the circumstances, that the vote should be adjourned until they made further progress with the Bill he had introduced. He would rather not have any expression of opinion on that item than have the happy prospects marred. He would ask the Finance Minister to postpone the item until the principle of the bill had been adopted, so that it might go to the West that a measure which was liberal to generosity in its terms had received the sanction of the majority of Parliament.

**Hon. Mr. Holton** contended that the argument of the Minister of Justice as to the power with regard to the disposal of funds raised by loans and appropriations was not correct.

**Mr. Jones** made a few remarks as to the expedition.

**Hon. Sir A. T. Galt** said the House had a right to know some particulars of the expedition. The Minister of Justice said he had taken the House into his confidence, but it seemed to him (Sir A. T. Galt) to have been but a very little way. They ought to know more of details as to the length of time it was supposed the Imperial troops would be on that expedition;

rendre nécessaires l'affectation de sommes additionnelles pour cette expédition. Il est ravi de voir que, grâce à l'attitude généreuse et libérale du peuple et du Gouvernement canadiens, le caractère de l'expédition hostile prenne l'allure d'une procession amicale (Bravo! Bravo!) À moins d'un revirement de dernière minute ou d'un léger conflit à la Chambre qui porterait certainement atteinte à tous les efforts menés à bien jusqu'ici, il est presque certain qu'ils pourraient envisager une solution pacifique de toutes les difficultés et que l'expédition serait perçue par les habitants des Territoires comme une mesure pour restorer l'ordre et non pas comme une menace de guerre. (Bravo!) Voilà pourquoi il estime que la Chambre ne doit pas entrer dans les détails quant à cette expédition; mais elle pourrait envoyer un minimum d'aide militaire composée d'un quart de soldats réguliers et de trois-quarts de volontaires canadiens considérés comme des réguliers, sous le commandement d'officiers réguliers au service de Sa Majesté. L'expédition sanctionnée par le Gouvernement impérial revêtait alors un caractère prestigieux, chose si importante pour lui. La force expéditionnaire serait composée de 1,000 hommes, et tout complément de cet effectif dépendrait de circonstances qui échappent à leur contrôle, à l'heure actuelle. Il espère cependant, que ces explications seront satisfaisantes pour la Chambre. Il préférerait dans les circonstances, que le vote soit ajourné jusqu'à ce que soit poursuivie à fond l'étude du projet de loi qu'il vient de déposer. Il aimerait ne pas recevoir de commentaires sur ce sujet pour l'instant, afin de ne pas assombrir ces belles perspectives. Il demande au ministre des Finances de reporter l'article en cause jusqu'à ce que le projet de loi soit adopté en principe, afin que l'Ouest apprenne qu'une mesure d'une générosité libérale a été sanctionnée majoritairement par le Parlement.

L'honorable **M. Holton** prétend que l'argument du ministre de la Justice quant au pouvoir de disposer des fonds réunis au moyen de prêts et d'affectations, n'est pas juste.

**M. Jones** fait quelques observations au sujet de l'expédition.

L'honorable **sir A. T. Galt** souligne que la Chambre a le droit de connaître les détails de l'expédition. Si le ministre de la Justice croit qu'il a mis la Chambre dans le secret, il (sir A. T. Galt) estime avoir été laissé en dehors. La Chambre doit connaître de plus amples détails concernant le temps durant lequel les troupes impériales feraient partie de l'expédition, la